

裘錦秋中學(屯門)

Ju Ching Chu Secondary School (Tuen Mun)

地址:香港屯門楊青路 28 號 網址 Web site:http://www.jcctm.edu.hk 電話 Tel.:(852)-2461 1555

Address: 28 Yeung Tsing Road, Tuen Mun, Hong Kong話 Tel.:(852)-2461 1555傳真 Fax:(852)-2464 6161電郵 E-mail:mail@jcctm.edu.hk

家長通告 2024-2025/396 2025-26 年度「屯門區中學校長會」中四級聯合課程申請

敬啟者:

為照顧不同學生的學習需要,提供更多高中選修科目,本校鼓勵及資助學生修讀由「屯 門區中學校長會」舉辦的「中四級聯合課程」,課程包括**體育、音樂、日語及韓語**,共四 個科目。現收集學生對相關課程的報讀意向,在收集學生的意向後,本校將會考慮推薦適合 的學生修讀聯合課程,考慮因素包括以下四項條件:1.考勤表現、2.學業成績、3.對課程的熟 悉程度以及 4.未來個人發展。

如學生報讀以下科目,必須具備相關資格:

(i) 音樂:報讀學生須考獲五級樂理和五級樂器(任何樂器)的資格;或獲音樂老師推薦。

(ii) 體育:學生喜愛運動,健康良好,擅長一類運動更佳。

課程由外間機構承辦,學生完成三年的課程後,可報考香港中學文憑試甲類科目考核及 作丙類其他語言課程。課程內容緊湊,一般在星期六上課,亦設有定期測考,並非興趣班, 請學生與家長細心商議,在應付高中課程同時,能否兼顧。

修讀音樂或體育的學生將報考文憑試。而日語 N3 級或以上、韓語 TOPIK II 第 3 級或以 上的成績為符合非學位公務員職系「以任何五個中學文憑科目達第二級/第三級」其中一科的 入職要求。

請家長與學生一同了解附件所示的聯合課程資料,並於六月三日或之前填妥報讀意願。 如學生最終獲得取錄,本校將為學生繳交學費,而課本和公開考試的費用則由學生自行支付。 為了令本校財政資源運用合宜,以整體學生的利益爲首要考慮,在報讀課程前,家長須確保 學生的出席率達標,努力學習,完成課程,以及承諾不會退出課程,否則校方可能向學生追 討相關的學費開支。

成功申請者(可與家長同行)必須出席課程簡介會,日期及時間待日後通報。

如有查詢,請致電 2461 1555 與張鎮良主任聯絡。

此致 貴家長

裘錦秋中學(屯門)

陳月平校長謹啟



裘錦秋中學(屯門)

Ju Ching Chu Secondary School (Tuen Mun)

地址:香港屯門楊青路 28 號 Address: 28 Yeung Tsing Road, Tuen Mun, Hong Kong 網址 Web site:http://www.jcctm.edu.hk 電話 Tel.:(852)-2461 1555 傳真 Fax:(852)-2464 6161 電郵 E-mail@jcctm.edu.hk

Parent Notice 2024-2025/396 <u>Application for the 2025-26 Tuen Mun District Secondary School Principals' Association</u> <u>Form Four Joint Course</u>

Dear Parents,

To cater to the diverse learning needs of students and provide more elective subjects in high school, our school encourages and supports students to enroll in the "Joint Course for Form Four" organized by the Tuen Mun District Secondary School Principals' Association. The courses include Physical Education, Music, Japanese, and Korean, totaling four subjects. We are currently gathering students' intentions to enroll in these courses. After collecting students' preferences, our school will consider recommending suitable candidates based on the following four criteria: 1. Attendance, 2. Academic performance, 3. Familiarity with the course, and 4. Future personal development.

Students must meet the following qualifications to enroll in specific subjects:

(i) Music: Students must have obtained Level 5 in music theory and Level 5 in any musical instrument; or be recommended by a music teacher.

(ii) Physical Education: Students should have a love for sports, be in good health, and preferably excel in a specific sport.

The courses are conducted by external organizations. After completing the three-year program, students can take the Hong Kong Diploma of Secondary Education (HKDSE) examinations for Category A subjects and participate in Category C language courses. The curriculum is intensive, with classes generally held on Saturdays, and includes regular assessments. This is not an interest class, so we ask students and parents to carefully discuss whether they can balance this with high school coursework.

Students studying Music or Physical Education will take the HKDSE. Achieving N3 level or above in Japanese, or TOPIK II Level 3 or above in Korean, meets the entry requirements for non-degree civil service positions, which require passing five HKDSE subjects at Level 2/3.

We ask parents and students to review the attached information about the Joint Courses and to complete the intention to enroll form by June 3. If a student is eventually accepted, our school will cover the tuition fees, while students will be responsible for textbook and public examination fees. To ensure the proper use of the school's financial resources and prioritize the overall benefit of all students, parents must ensure that students meet the attendance standards, are committed to learning, complete the course, and pledge not to withdraw from the course. Otherwise, the school may seek reimbursement for relevant tuition expenses from the student.

Successful applicants (who may be accompanied by parents) must attend an introductory meeting for the course, with the date and time to be announced later.



裘錦秋中學(屯門)

Ju Ching Chu Secondary School (Tuen Mun)

地址:香港屯門楊青路 28 號 Address: 28 Yeung Tsing Road, Tuen Mun, Hong Kong 網址 Web site:http://www.jcctm.edu.hk 電話 Tel.:(852)-2461 1555 傳真 Fax:(852)-2464 6161 電郵 E-mail:mail@jcctm.edu.hk

If you have any inquiries, please contact Mr. Cheung Chun Leung at 2461 1555.

Yours faithfully,

Chan Yuet Ping

Principal